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Ludmila Žlábková

Vojenské muzeum v Josefově po 20 letech končí. Svaz
bojovníků za svobodu neplatil energie

novinky.cz/clanek/domaci-vojenske-muzeum-v-josefove-po-20-letech-konci-svaz-bojovniku-za-svobodu-neplatil-
energie-40492282

Zakladatel muzea Miroslav Frost nyní neví, kam sbírky uložit. Navíc
prý nemá ani fyzické síly na to, aby exponáty sám vystěhoval.

„Už jsem starý. Je mi 79 roků, jsem po infarktu a na invalidním
vozíku. Když jsem potřeboval jet do muzea, musela manželka
požádat městské strážníky, aby mě tam do 1. patra vynesli a pak
opět snesli,“ řekl Novinkám Frost s tím, že v budově je sice výtah,
ale je mimo provoz.

Muzeum založil hned počátkem 90. let, v průběhu let se ale
několikrát stěhovalo, až od roku 2004, kdy se jeho zřizovatelem stalo
město, sídlí v současných prostorách.

Vodičkův svaz bojovníků za svobodu letos nedostane z rozpočtu ani
korunu

Domácí

Asi před deseti lety správu zařízení převzal Svaz
bojovníků za svobodu v čele s předsedou
Jaroslavem Vodičkou. Před dvěma lety ale stát
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zastavil svazu bojovníků do té doby štědrý příspěvek na provoz
a začalo se šetřit.

Foto: Ludmila Žlábková, Novinky
Pevnostní objekt, v němž sídlí vojenské muzeum.

Z malé dílny ve Zlíně se stala světová značka pneumatik. Znáte historii
barumek?

Seznam Talks

Svaz do té doby dostával každoročně několik milionů
korun. Vodička, za totality člen KSČ, čelil dlouhodobě
kritice kvůli mrhání financemi svazu. Kontroverzi
vzbudilo i vyznamenání někdejšího komunistického
poslance Zdeňka Ondráčka svazovou medailí. Ondráček se coby
příslušník Veřejné bezpečnosti účastnil potlačování demonstrací
v roce 1989.

„My teď nemáme žádné příspěvky, snažili jsme se to muzeum držet
do poslední chvíle. V současné době sháním prostředky, abych to
městu uhradil,“ řekl počátkem týdne Jaroslav Vodička pro Českou
televizi. Problémy přiznává i Miroslav Frost.
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„Za posledních pět měsíců nedostali zaměstnanci plat a šlo to ke
dnu,“ smutně konstatoval Frost s tím, že část exponátů má své
vlastníky a ti si je už začali odvážet.

„Je to tady celé památkově chráněné. Dvě stě let tu byl výstrojový
sklad armády. To připomínají třeba ty háky na stropě,“ upozornila
průvodkyně Alena Fišerová. Ani ona už několik měsíců nedostala
zaplaceno za svou práci.

Nabízeli dotace

Starosta Jan Borůvka (ANO) Novinkám řekl, že se snažil
s provozovatelem muzea jednat, dokonce mu doporučoval, ať
zažádá o městský nebo krajský grant, z něhož by bylo možné provoz
financovat, odezva však byla nulová.

Foto: Ludmila Žlábková, Novinky
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„Mluvil jsem s panem Vodičkou a říkal mu, že je tam dlužná částka
a je nutné ji uhradit. Bohužel odezva byla nulová. Dluh narůstal. Už
v červnu jsme zasílali předžalobní výzvu. Zase nic. Proto jsme
museli smlouvu pro porušení povinností vyplývajících ze smlouvy
vypovědět,“ shrnul vývoj kauzy starosta Borůvka a dodal, že osobně
nemá radost, že muzeum končí tímto způsobem.

Společně s městem Náchod například jednali o možné spolupráci na
dalším provozu, ovšem pak začal dluh narůstat a bylo nutné konat.
Vzhledem k vypovězení smlouvy schválila městská rada záměr na
prodej nemovitosti.

„Přihlásil se jeden zájemce. Chce tu vybudovat gastro zařízení.
Aktuálně čekáme na odhad nemovitosti a pak se ukáže, zda je cena
akceptovatelná,“ uvedl Jan Borůvka.

Terezín a Jaroměř dostanou peníze na záchranu chátrajících památek

Domácí
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